

Mihai Eminescu cinstit la Montreal

Ca în fiecare an, Mihai Eminescu a fost cinstit la Montreal în ziua nașterii sale. Astfel, în data de 15 ianuarie, începând cu orele 14.30, Preasfințitul Părinte Ioan Casian, acompaniat de protos. Maxim Morariu, eclesiarhul Catedralei Episcopale „Sfântul Mare Mucenic Gheorghe și Sfinții Mucenici Epictet și Astion” din Saint-Hubert, Quebec și un grup de credincioși, a săvârșit slujba parastasului pentru sufletul poetului nepereche la statuia acestuia din oraș.

Preasfinția Sa a dat citire unui poem dedicat scriitorului de către Înaltpreasfințitului Părinte Ioachim al Romanului și Bacăului și a evocat succint moștenirea sa: „*Regăsim în opera lui Mihai Eminescu o complexitate aparte, căci, dacă lecturăm cu atenție ceea ce a scris, găsim acolo și poezie și proză dar și text teologic, ori filosofic*”, a subliniat Preasfinția Sa.

Slujba a fost urmată de lecturi din poeziile sale. Alături de Chiriarihul român al meleagurilor canadiene au lecturat părintele Maxim, domnii profesori Dan și Dana Agrigoroae și domnul Cristian Geagiu.

Evenimentul a devenit deja, de ani buni, o tradiție în zona Montrealului. An de an, Preasfinția Sa săvârșește slujba parastasului pentru odihna sufletului lui Mihai Eminescu. Slavă lui Dumnezeu pentru toate!

A consemnat,
Protos. Maxim Morariu

Mihai Eminescu honored in Montreal

As every year, Mihai Eminescu was honored in Montreal on his birthday. Thus, on January 15, starting at 2:30 p.m., His Grace Ioan Casian, accompanied by Fr. Protosyncell Maxim Morariu, the ecclesiarch of the Episcopal Cathedral "Saint Great Martyr George and the Holy Martyrs Epictetus and Astion" in Saint-Hubert, Quebec, and a group of believers, performed the funeral service for the soul of the great poet at his statue in the city.

His Grace read a poem dedicated to the writer by His Grace Ioachim of Roman and Bacău and briefly evoked his legacy: "*We find in Mihai Eminescu's work a special complexity, because, if we read carefully what he wrote, we find there both poetry and prose, but also a theological or philosophical text,*" He emphasized.

The service was followed by readings from his poems. Along with the Romanian Bishop of Canada, Father Maxim, Professors Dan and Dana Agrigoroae and Mr. Cristian Geagiu read too.

The event has already become a tradition in the Montreal area for many years. Year after year, His Grace performs the funeral service for the repose of Mihai Eminescu's soul. Glory to God for all!

Protos. Maxim Morariu

Mihai Eminescu honoré à Montréal

Comme chaque année, Mihai Eminescu a été honoré à Montréal lors de son anniversaire. Ainsi, le 15 janvier, à partir de 14h30, Sa Grace Ioan Casian, accompagné des protoss. Maxime Morariu, l'ecclésiarche de la cathédrale épiscopale « Saint-Grand-Martyr Georges et les Saints Martyrs Épictète et Astion » à Saint-Hubert, au Québec, et un groupe de croyants, ont célébré le service funèbre de l'âme du poète hors pair à sa statue à la ville.

Sa Grace a lu un poème dédié à l'écrivain par Sa Grace Archeveque Ioachim de Roman et Bacău, et a brièvement évoqué son héritage : « *Nous trouvons dans l'œuvre de Mihai Eminescu une complexité particulière, car, si nous lisons attentivement ce qu'il a écrit, nous y trouvons à la fois de la poésie et de la prose. "mais un texte théologique ou philosophique"*, a souligné Sa Grace.

La cérémonie a été suivie de lectures de ses poèmes. Aux côtés de l'évêque roumain du Canada, le père Maxim, les professeurs Dan et Dana Agrigoroae et M. Cristian Geagiu ont lu des poésies.

L'événement est déjà devenu une tradition dans la région de Montréal depuis de nombreuses années. Année après année, Sa Grace célèbre le service funèbre pour le repos de l'âme de Mihai Eminescu. Gloire à Dieu pour tout !

Protoss. Maxime Morariu













